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A Gyulaji Állami Erdõ- és Vadgazdaság nagyobb része a Bara-
nya-somogy-tolnai hegyhátra esik, míg a terület többi részét a
Tengelici homokvidék erdõgazdasági táj alkotja. Földrajzi és
termõhelyi adottságai és ebbõl adódóan állományviszonyai ko-
rántsem jelentenek gazdálkodási optimumot, s ez meghatáro-
zója is egyben az erdõgazdálkodás kialakítható gyakorlatának,
illetve eredményeinek. 

Az elsõdleges fatermesztési terület fafajmegoszlása: tölgy 42, cser 20
akác 16, fenyõ 8, gyertyán 5 és egyéb 9%. Az erdõsítések jelentõs
csemeteszükségletének kielégítésére az elmúlt években az országo-
san is terjedõ hidegágyas fenyõcsemete-nevelést vezettük be. A fo-
lyó évben indítottuk el a burkolt gyökérzetû csemetetermelést a PA-
PERPOT rendszerrel a nagydorogi 15 ha-os csemetekertünkben. 

Ma a két rendszer együtt folyik, az elõbbi jó, az utóbbi ígéretes
eredménnyel. A saját ellátáson felül árutermelési feladatot is meg
kell oldanunk, erre a megye többcélú fásításai és erdõtelepítései,
a nagykiterjedésû löszkopárok és a tengelici homok meliorációs
tervei tartanak igényt. 

Mintegy három éve folyik az intenzív módszert jelentõ gépi is-
kolázás évi 5-6 milliós nagyságban, kitûnõ eredménnyel. Mint ál-
talában, ma a mi csemetekertjeink is szegények lombcsemetében.
Ennek megszüntetésére már a folyó évben hathatós intézkedést
tettünk. 

Erdõmûvelésünk sokrétû. A sík vidéken rendelkezésünkre áll-
nak mindazok a gépek, gépsorok, amelyeket ma a szakmában
elérhetõnek tartunk, s ennek eredményeképpen sikerrel végezzük
munkánkat. Itt a szakmai útkeresést lezártnak tekintjük. 

A dombvidéki erdõmûvelésünk gondjai lényegesen sokrétûb-
bek. Kis volument – 15-20%-ot – képvisel a természetes felújítás,
így a mesterséges erdõsítések nagy élõmunka igénye a legna-
gyobb gondunk. Az erdõsítések ápolása az immár üzemi méretû
vegyszeres légi permetezéssel eredményes. 

A vadgazdálkodás a vállalat jellegébõl adódóan ehelyütt fõ
ágazati tevékenység. Meggyõzõdéssel valljuk, hogy a fatermesz-
tés célja és módszere a vadgazdálkodás érdekeivel összehangol-
ható, erre területünk évszázados gyakorlata idõtálló bizonyíté-
kul szolgál. 

A fahasználat módszereit, üzemi gyakorlatát az általánosan is-
mert és rendelkezésre álló eszközök határozzák meg. Döntõen –

mintegy 80%-ban – a tõmelletti felkészítés folyik. Az e téren fo-
lyó mûszaki fejlesztés a folyó évtõl kezdõdõen a bemutatásra ke-
rülõ módszerekkel és eszközökkel történik, a szálfás anyagmoz-
gatás irányában, a Pári Erdészetben. 

Jelentõs szerepet szánunk a jövõben is még a dombvidéki tar-
vágásokban a vágástéri csörlõs-szálfás anyag-mozgatásnak, síkvi-
déken a hosszúfás kiszállításnak. 

A faanyag zöme prímer termékként kerül értékesítésre. Bí-
zunk benne, hogy a farostlemezgyártásban a cser feldolgozásának
megindulásával a legnagyobb volument képezõ alacsonyabb ren-
dû választékainknak is elhelyezési területet találunk. 

Fafeldolgozásunkban a szalagfûrészes módszer ma már lénye-
gében megszûnt. Összevont ipari üzemet hoztunk létre, rövid
alapanyag feldolgozására alkalmas keretfûrészek beállításával.
Igy a közel 20 000 m3 alapanyag feldolgozása két üzemben bo-
nyolódik le. A választékok volumenében a parkettfríz és a palet-
taelem a legnagyobb. Ez évi gyártmányfejlesztési beruházásként
üzembehelyeztünk mintegy 100 000 m2-es kapacitású parketta
üzemet a megfelelõ szárító egységgel együtt. 

A fafeldolgozás ma is a legjövedelmezõbb üzemi tevékenysé-
günk, s ezt mind tömegében, mind gazdaságosságában tovább
növelni tervezzük. 

Gazdaságunk nevét sajátos természeti adottsága, a „világhírû
gyulaji dámvad állomány” tette ismertté. Ez adja és tartja hosszú
idõ óta meg-megújulóan a világrekord lapátokat. A vadgazdálko-
dás, de az erdõgazdálkodás érdeke is egyaránt megkívánja, hogy
ilyen kiemelt vadászati tevékenységhez megfelelõ színvonalú
vadföldgazdálkodást, takarmányozást is folytassunk. Ennek meg-
felelõen közel 1000 kat. h.-on folyik vadgazdálkodási célú mezõ-
gazdasági, illetve vad-takarmánytermesztés immár olyan hozam-
mal, amely a mezõgazdasági üzemek szintjén is eredményesnek
ítélhetõ. 

Az elmondottak csak körvonalakban mutatják be gazdaságun-
kat abból az alkalomból, hogy a fõhatóságunk és az Egyesület elõ-
legezett bizalmából vendéglátói lehettünk a magyar erdészet im-
már hagyományként kialakult magas szintû szakmai
programjának.
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